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Zusammenfassung

        
Es wird über eine 35jährige Patientin mit Heterochromiezyklitis Fuchs und Cataracta complicata berichtet. Multiple kleine, gelblich glitzernde, kristalline Einlagerungen der Iris bei 7 und 12 Uhr wurden als γ-Globulin-Kristalle gedeutet und mit der im Kammerwasser erhöht gefundenen IgG-Konzentration von 7,2 mg/dl korreliert. IgA und IgM waren unter der Nachweisgrenze (<1,1 mg/dl). Drei Monate nach komplikationsloser extrakapsulärer Kataraktextraktion und Hinterkammerlinsenimplantation fanden sich bei positivem Tyndall-Phänomen an gleicher Stelle die γ-Globulin-Kristalle.


      
        
Summary

        
We report on a 35 year old patient suffering from heterochromia complicata Fuchs with a mature cataract. Multiple small whitish-yellowish crystallines on the iris at the 7 and 12 o'clock position were interpreted as Russell bodies and correlated with an elevated concentration of 7.2 mg/dl IgG in the aqueous humor analysis. IgA und IgM could not be detected (<1.1 mg/dl). Three months after an unremarkable extracapsular cataract extraction and posterior chamber lens implantation a positive Tyndall phenomenon and Russell bodies were found at just the same locations on the iris.
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